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Dagsorden og referat Dato:  

D. 2/3-21 

Tid:  

19-21  

Sted:  

Teams - man modtager en mail fra KARL med 

et link undtaget ansatte i Aabenraa 

Kommunes skolevæsen. 

Emne: Skolebestyrelsesmøde 
 

 
I = informationspunkt,  

D = punkt til drøftelse,  
B = punkt til beslutning,  

H= høring 

T = tilsyn 

Mødedeltagere:   
 

Forældrerepræsentanter 
Agnete Nørskov Nielsen, Maibritt Sand Nielsen, Martin Helt Brunsgaard, 

Camilla Bjørn Jensen, Stine Møller Jacobsen, Søren Rasmussen 
Langelund, Elisabeth Gyvelgaard 

 

Elevrådsrepræsentanter: 
Magnus Bjerre Bak 8.d og Christoffer Wang Vildbæk 9.X 

 
Personalerepræsentanter 

Lone B. Larsen og Lotte Simonsen  
 

Ledelsesrepræsentanter 
Karina Lange (Udskolingsleder) og Vibeke Domar (skoleleder).  

 
Referent: Karina Lange 

Ordstyrer: Martin Helt Brunsgaard 
Afbud: Elisabeth Gyvelgaard 

Formål med mødet:   

Behandling af sager af relevans for 
skolebestyrelsen og skolebestyrelsens arbejde. 

Forbered: 

Læs dagsorden og bilag.  
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 Medbring:  

Dagsorden og bilag. 

 

 Tidsplan Emne Formål med punktet 
(Hvad vil vi udrette?) 

Beslutning  
(Referat – hvem gør hvad?) 

1. 

19:00-19:05 
Referat fra d. 21/1-21 
(B) 

Skolebestyrelsen skal: 
Godkende referat. 

Elisabeth Gyvelgaard er trådt ud af bestyrelsen og 

1. suppleant Ani Maj er trådt ind. Mødet starter 

derfor med en præsentationsrunde.  

 

Referatet er godkendt.  

2. 19.05-19.15 Nyt fra eleverne  
(I) 

Orientering fra elevrådet. 

 

Elevrådet har drøftet UUF lektionen, som 

afdelingerne ikke må samles til, når eleverne 

kommer tilbage fysisk til skole, og hvordan de kan 

afholdes stadigvæk med fællesskabet er i højsæde. 

Hvis man som elev ikke overholder reglerne, bliver 

forældrene kontaktet og eleven eventuel sendt 

hjem. Elevrådet vil blive inddraget i arbejdet med 

overholdelse af reglerne.  

 

Der arbejdes fortsat med keyhangers.  

3. 19:15-19:30  Valgfag 9. årgang 
(T) 

At informere Skolebestyrelsen 
om Udskolingsafdelingens 

valgfagspakke. 
 

Skolebestyrelsen skal: 
Føre tilsyn med valgfag på 

kommende 9. årgang.   
 

Bilag: 

Karina Lange udbreder bilaget omkring valghold på 

kommende 9. årgang, hvilket drøftes. Alle fag ligger 

inde for fagrækken som må udbydes. 

Skolebestyrelsen og Vibeke Domar Fischer 

udtrykker, at det er et godt tilbud 

Udskolingsafdelingen har udarbejdet, og sætter pris 

på kreativiteten i oplægget.  

 

Beslutning:  
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3.0 Valgfag for kommende 9. 

årgang 

Skolebestyrelsen har hermed ført tilsyn med 

valgfag på 9. årgang.  

4. 19:30-20:00 Høring vedr. ny 
tildelingsmodel 

(D, B) 

At informere Skolebestyrelsen 
om høringsoplægget ift. ny 

tildelingsmodel for Aabenraa 
Kommune.  

 
Skolebestyrelsen skal: 

Komme med input til et 
hørringssvar samt beslutning 

om, hvordan svaret 
udarbejdes.   

 

Bilag:  
4.0 Høringsbrev vedr. 

fordelingsmodel 
4.1 Fordelingsmodel 

Folkeskolen 
4.2 Fordelingsmodel 

Folkeskolen sags-   
      fremstilling 

Vibeke Domar Fischer gennemgår den nye 

tildelingsmodel kontra den nuværende model via en 

powerpoint fra Aabenraa Kommune.  

 

Beslutning om kommentarer til hørringsvar: 

- Skolebestyrelsen ser positivt på 

forenklingen af modellen.  

- Det er positivt, at skoler selv kan forvalte sin 

økonomi og at puljesøgningen udgår.  

- Vi anbefaler, at man har et grundbudget i 

Specialcentrene, i lighed med den nye model 

for Almenområdet.  

- Èn takst som er gældende for alle skoler 

inklusiv Fjordskolen.  

- Det undrer, at der ikke er en tildeling til SFO 

1 og SFO 2 i Specialcentrene.  

- Som byskole ser vi positivt på at 

fordelingsmodellen understøtter stabile til 

mindre skoler, men det er nødvendigt at den 

samlede ramme holdes, så det ikke har 

væsentlig betydning for en stor skole som 

Kongehøjskolen.  

- Der kan være en bekymring for børns 

retssikkerhed, set ud fra et barn i almen, 

som modtager specialpædagogiske støtte 

inde for almenskolens ramme ud fra den nye 

model, ikke er registreret som specialelev og 

dermed mister rettigheder.  
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Camilla Bjørn Jensen og Agnete Nørskov Nielsen fra 

Økonomiudvalget skriver hørringssvaret.  

5. 20:00-20:15 Budget 2021 

(B) 

Ved sidste møde godkendte 

Skolebestyrelsen budgettet i sin 
nuværende form og ønskede at 

få udtalelse fra MED-udvalget 
om budget forud for endelig 

godkendelse. Tilbagemelding 
fra MED-udvalget: 

MED-udvalget er enig med SB i, 

at det er en god ide med en 
buffer, som kan bruges til 

forbyggende indsatser, 

vikariater til konkrete opgaver, 
ekstra muligheder for berigelse 

af læringsmiljøet eller 
legeredskaber til eleverne. Der 

var en drøftelse ift., hvorvidt 
den økonomiske buffer kan 

bruges til ”varme hænder”, 
hvilket er vanskeligt i og med 

en buffer ikke kan være bundet 
til faste udgifter.  

Skolebestyrelsen skal: 
Forholde sig til den afkortede 

skoledag 4.-9. årgang i 
Specialcenteret. Endelig 

godkendelse af budget 2021. 
 

Gennemgangen i MED udvalget var identisk med 

gennemgangen af budget 2021 i Skolebestyrelsen. 

MED udvalget nikkede til budgettet og gav 

opbakning til, at der er et planlagt økonomisk 

råderum til investeringer og kortere indsats. Det er 

vigtigt for MED udvalget, at der er stabilitet i 

økonomien og en mulighed for kortsigtede 

ansættelser af pædagogisk personale til støtte af 

elever og klasser. Det er væsentligt for 

Skolebestyrelsen, at midlerne tilgår eleverne, kan 

mærkes og gør en forskel ift. eleverne.  

 

Der er gode argumenter for at ansøge om en 

afkortet skoledag for 4.-9. årgang i Specialcenteret.  

 

Beslutning:  

- Skolebestyrelsen godkender, at der ansøges 

om en afkortet skoledag for 4.-9. årgang i 

Specialcenteret.  

- Skolebestyrelsen godkender budget 2021.  
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Bilag: 

5.0 Årsregnskab 2020 forventet 

5.1 Budget 21 22 23 udkast 1 

5.2 Materialeudvalgs budget 

udkast 

5.3 Baggrund for budget 2021  

5.4 Timefordelingsplan for 

2020-2021 

5.5 Ansøgning vedr. afkortning 

af skoledagen for Centrets 

udskolingen 21-22 

5.6 Ansøgning vedr. afkortning 

af skoledagen for Centrets 

mellemtrin 21-22 

6. 20:15-20:25 Udvalg - 

Bæredygtighed 
(I) 

At informerer Skolebestyrelsen 

om arbejdet i udvalget om 

bæredygtighed.  

 

Skolebestyrelsen skal: 

At blive informeret om 

udvalgets arbejde.  

Bæredygtighedsudvalget har afholdt møde i januar 

2021, hvor flere bolde blev kastet op i luften og 

gode ideer kom på bordet. Det har allerede 

resulteret i at køkkenet har forsøgt sig med at bage 

økologiske boller, foruden at regne på 

omkostningerne ved at omlægge til økologisk frem 

for konventionel samt et tiltag ift. at få eleverne til 

at smide pantflasker i en særskilt kasse, hvor man 

kan enten tage en pantflaske eller smide én i. I 

Specialcenteret arbejdes der på, hvordan eleverne 

kan arbejde med FNs verdensmål og 

bæredygtighed årligt. Det drejer sig også om at 

visualisere, hvor Kongehøjskolen arbejder med 

bæredygtighed, hvilket fx kan gøres ved at sætte 

klistermærker med FN verdensmål logoet alle de 

steder, hvor der arbejdes/er bæredygtighed.  
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Der rejses et forslag om at benytte 

omkringliggende ressourcer fx fra skoven og 

stranden i Madkundskabsfaget.  

7. 20:25-20:35 Skolens hverdag  

(I) 

a) Trivselsmåling - elever 

b) Status på Corona 

c) Dommerpanel ift. den bedst 

udklædte 

a) Trivselsmålingen – elever har været vanskelig at 

arbejde med og dataene er endnu ikke blevet 

bearbejdet i afdelingerne. Det betyder ikke, at der 

ikke bliver arbejdet med trivsel – der fx Trivselsdag 

fredag d. 5/3-21 – og så vil Andrea og Sascha, der 

står for Trivselsudvalget, gerne deltage i et 

Skolebestyrelsesmøde, hvor de kan brede skolens 

tiltag ift. trivsel ud. Fra august vil skolen starte 

sorggrupper op for elever, hvilket personalet via 

Kræftens Bekæmpelse var på uddannelse i 

indeværende skoleår. Desuden har Kongehøjskolen 

fået midler til at alle pædagoger kommer på kursus 

i ICDP.  

 

b) Skolen har i dag konstateret ét tilfælde af Corona 

på skolen. Retningslinjerne fra Sundhedsstyrelsen 

er fulgt og der er handlet derefter. Eleverne i 0.-4. 

årgang som er tilbage på skolen, har klaret det godt 

at komme tilbage. Omkring spørgsmålet ift. 

reduceret skema, har Kongehøjskolen en mindre 

reduktion, som er forskellig i afdelingerne. Fokus – 

også lært af sidste nedlukning – i planlægningen 

har været på at have en langsigtet plan, som kan 

holde i tilfælde af en lang nedlukningsperiode.  

 

c) Bestyrelses- og Elevrådsformanden udgøre 

dommerpanelet i fastelavnskonkurrencen om den 

bedste udklædte.  
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8. 20:35-20:50  Evt.  Ingen kommentarer til eventuelt. 

9. 20.50-21.00 Trivsel ift. personale 

(I, T) 
 

Lukket punkt 
 

 

At informere om personalets 

trivselsmåling og udvalgte 
arbejdsområder, som har været 

drøftet på MED-møde d. 19/1-
21, samt personalets 

sygefravær gennem de sidste 
12 måneder. 

 
Skolestyrelsen skal: 

Føre tilsyn med fravær og 
trivsel ift. personale.  

 
Bilag:  

9.0 Trivselsmåling -Personale  

Beslutning: 

Skolebestyrelsen har hermed ført tilsyn med trivsel 

– personale.  

 


